
PROTOKÓŁ	NR	II/2020	
Z	II	SESJI	MŁODZIEŻOWEJ	RADY	GMINY	STARE	BABICE	

która	odbyła	się	w	dniu	4	marca	2020	r.	

Miejsce	obrad:		 	 sala	konferencyjna	w	Urzędzie	Gminy	Stare	Babice	ul.	Rynek	21	
Przewodniczący	obrad:		 Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	Jan	Waligóra	
Rozpoczęcie	obrad:		 	 godz.	12:00	
Zakończenie	obrad:	 	 godz.	15:30	
Stan	radnych:	 	 	 16	
Obecnych	na	sesji:	 	 12,	tj.	75%	

W	sesji	uczestniczyli:	
1. Radni:	Samer	Afana,	Sebas6an	Bek,	Emilia	Gajewicz,	Jan	Waligóra,	Maja	Kaczurba,	Kacper	

Kostanek,	Stanisław	Radliński,	Weronika	Trzepałka,	Krys6an	Pacocha,	Jan	Kozak,	Natalia	
Perkowska,	Ewa	Oleksiewicz	

2. Henryk	Kuncewicz		 Przewodniczący	Rady	Gminy		
3. Sławomir	Sumka			 Wójt	Gminy		
4. Michał	Więckiewicz		 Sekretarz	Gminy	
5. Anna	Tymko		 	 Referat	Komunikacji	Społecznej			
6. Anna	Błażejewska	 Kierownik	Biura	Obsługi	Rady	Gminy		
7. Marta	Meserszmit	 Główny	specjalista	ds.	samorządowych	
8. Monika	Bachańska											Kierownik	Referatu	Wspólnej	Obsługi	Jednostek,	animator	MRG	
9. Katarzyna	Sońta																Kierownik	Referatu	Ochrony	Środowiska	
10. Justyna	Sochocka														Referat	Komunikacji	Społecznej,	opiekun	MRG	
11. Dariusz	Smoliński														Referat	Ochrony	Środowiska	
12. Jarosław	Płóciennik									Dyrektor	Gminnego	Ośrodka	Sportu	i	Rekreacji	
13. Dyrektorzy	i	przedstawiciele		szkół	podstawowych,	mających	siedzibę	na	terenie	Gminy	Stare	

Babice		
14. Radni,	rodzice,	goście	 wg	listy	obecności		

1. Otwarcie	Sesji	

Przewodniczący	J.	Waligóra	otworzył	obrady	I	sesji	w	I	Kadencji	Młodzieżowej	Rady	Gminy	Stare	
Babice.	Powitał	radnych	i	przybyłych	gości.	Poinformował,	że	na	początku	sesji	odbędzie	się	
wręczenie	stypendiów	sportowych	przez	Wójta	Gminy	S.	Sumkę	i	Dyrektora	GOSiR	J.	Płóciennika.	

Wójt	Gminy	S.	Sumka	i	Dyrektor	GOSiR	przystąpili	do	wręczenia	stypendiów.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	w	imieniu	MRG	podziękował	Dyrektorowi	GOSiR	J.	Płóciennikowi	i	
Wójtowi	Gminy	S.	Sumce	za	wręczenie	stypendiów	i	pogratulował	młodym	sportowcom.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poinformował,	że	wobec	rozdania	stypendiów,	można	przejść	do	
kolejnej	sprawy	–	zapoznania	radnych	z	opiekunami	i	animatorami	Młodzieżowej	Rady	Gminy.	
Zaprosił	na	mównicę	opiekunów	MRG:	J.	Sochocką,	A.	Błażejewską,	D.	Smolińskiego	i	animatorkę	
MRG	M.	Bachańską.		

J.	Sochocka	przywitała	się	z	radnymi	w	imieniu	opiekunów	MRG.	Powiedziała,	że	postara	się	pomóc	
MRG.	Przedstawiła	innych	opiekunów	i	animatorkę.	Zaprosiła	radnych	z	pomysłami	do	kontaktu	z	
Referatem	Komunikacji	Społecznej.		

M.	Bachańska	przywitała	się	z	radnymi	i	wyraziła	swe	zadowolenie	z	wyboru	na	fikcję	animatora	
MRG.	Powiedziała	o	swojej	pracy	w	Urzędzie	Gminy,	tym	samym	podkreślając	wysokie	
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kompetencje	w	zakresie	edukacji.	Z	nadzieją	na	dobrą	współpracę,	życzyła	radnym	wspaniałych	
chwil	w	samorządzie.		

Przewodniczący	J.	Waligóra	podziękował	za	miłe	słowa	w	kierunku	MRG.	

2. Rozpatrzenie	wniosków	w	sprawie	zmiany	porządku	obrad.	

Żaden	z	radnych	nie	zgłosił	wniosku	ws.	zmiany	porządku	obrad.	

3. Podsumowanie	Zimy	w	Gminie	

Przewodniczący	J.	Waligóra	otworzył	dyskusję	na	temat	Zimy	w	Gminie,	zachęcając	radnych	do	
zabrania	głosu.	Z	racji	braku	głosów	w	dyskusji,	zamknął	ją	i	przeszedł	do	następnego	punktu	
porządku	obrad.	

4. Omówienie	spraw	związanych	z	funkcjonowaniem	zakładki	MRG	na	stronie	www	
Urzędu	Gminy	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poprosił	o	zabranie	głosu	Kierownik	Referatu	Komunikacji	Społecznej	
A.	Tymko.	

A.	Tymko	rozpoczęła	swoją	wypowiedź	z	mównicy	od	wyrażenia	swojego	oczekiwania,	że	radni	
mają	wcale	nie	mniejszą	wiedzę	na	temat	strony	internetowej	niż	pracownicy	urzędu.	Omówiła	
funkcje	strony	internetowej,	przywiązując	szczególną	uwagę	do	zakładki	przeznaczonej	dla	MRG.	
Zachęciła	radnych	do	zgłaszania	swych	uwag	w	tej	kwes6i.	Zaprezentowała	jako	przykład,	zakładkę	
Rady	Gminy	Stare	Babice.	Pokazała,	gdzie	odnaleźć	na	stronie	dane	teleadresowe	do	pracowników	
Urzędu.	Zaprezentowała	nowinki	techniczne	na	stronie	Urzędu	i	zapewniła	o	pomocy	RKS,	gdyby	
radni	mieli	chęć	poprowadzenia	profilu	MRG	na	portalu	Facebook.	A.	Tymko	zachęciła	do	
zadawania	pytań.	

Radny	K.	Kostanek	podał	swój	pomysł	dotyczący	zakładki	z	petycjami,	motywując	to	tym,	że	takie	
rozwiązanie	pomogłoby	rozeznać	potrzeby	młodzieży.		

A.	Tymko	odpowiadając	na	pytanie	wskazała,	że	w	tym	celu	dużo	lepsze	byłoby	utworzenie	
stosownych	ankiet.	

M.	Kaczurba	na	podstawie	wywiadu	społecznego	w	swojej	szkole	przedstawiła	pomysł	utworzenia	
radia	dla	młodzieży.		

A.	Tymko	wskazała,	że	pomysł	jest	zasadny	i	nic	nie	stoi	na	przeszkodzie.	Jeszcze	raz	podkreśliła	
otwartość	RKS	na	wszelkie	pomysły	i	propozycje.		

S.	Afana	poinformował	radnych,	że	ma	zamiar	utworzenia	grupy	radnych	na	pla`ormie	messenger,	
upraszając	radnych	o	napisanie	wiadomości	email,	jeżeli	chcą	do	niej	dołączyć.		

A.	Tymko	zapytała	S.	Afanę,	czy	zamierza	przyjąć	do	grupy	opiekunów	MRG.	

S.	Afana	odpowiedział,	uznając	to	za	oczywiste.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał	A.	Tymko	o	sposób	funkcjonowania	strony	na	Facebooku.		
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A.	Tymko	przedstawiła	sposób	utworzenia	strony	i	zaproponowała	rozwiązanie	kwes6i	
administratorów.	Stwierdziła,	że	owa	strona	byłaby	oddana	w	ręce	radnych,	natomiast	pracownicy	
Urzędy	pełniliby	funkcję	pomocy	merytorycznej.	

M.	Kaczurba	zaproponowała	nagranie	filmów,	które	miałyby	formę	promocyjną	o	wydarzeniach	w	
gminie.	

A.	Tymko	powiedziała,	że	nagranie	filmu	zależy	jedynie	od	pomysłu,	zapewniając,	że	pozostaje	do	
dyspozycji	w	tej	materii.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	czy	są	jeszcze	jakieś	pytania	do	A.	Tymko.	Stwierdzając	ich	
brak,	podziękował	A.	Tymko.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	czy	ktoś	chciałby	zabrać	głos	w	temacie	funkcjonowania	
zakładki	MRG	na	stronie	www	Urzędu	Gminy.	Widząc	brak	głosów	w	dyskusji,	przystąpił	do	
kolejnego	punktu	porządku	obrad.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zaprosił	na	mównicę	Jarosława	Chrapka,	przedstawiciela	Domu	
Kultury.		

J.	Chrapek	przywitał	się	z	radnymi	i	wyraził	swoje	zadowolenie	z	faktu,	że	może	być	w	tym	miejscu.	
Przedstawił	się	i	ucieszył	z	wcześniejszego	pytania	M.	Kaczurby	o	radio.	Przybliżył	radnym	historię	
gminy,	nawiązując	do	gali	inauguracyjnej	Centrum	Radiostacji	Transatlantyckiej.	Podkreślił,	że	
Radiostacja	Babice,	która	znajdowała	się	na	terenie	naszej	gminy	była	łącznościowym	sercem	
Polski.	Opisał	funkcjonowanie	Radiostacji	Babice	i	jej	historię.	Powiedział	o	porozumieniu	między	
Wójtem	S.	Sumką	a	Politechniką	Warszawską,	dzięki	któremu	uczniowie	szkół	w	gminie	będą	mogli	
poszerzać	swoją	wiedzę	poprzez	ciekawe	wykłady.	Podkreślił	zalety	tego	rozwiązania.	Opowiedział	
o	wysiłkach,	które	poczynił	celem	założenia	babickiej	rozgłośni	radiowej.	Poprosił,	by	radni	
pamiętali	o	historii,	patrząc	w	przyszłość	i	zaproponował	pomoc	Centrum	Nauki	w	Domu	Kultury.	

5. Omówienie	spraw	związanych	z	ochroną	środowiska	w	gminie.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poprosił	K.	Sońtę,	Kierownik	Referatu	Ochrony	Środowiska	o	zabranie	
głosu.	

K.	Sońta	ucieszyła	z	tego,	że	została	zaproszona	na	sesję,	jednak	podkreśliła,	że	z	braku	czasu	nie	
omówi	wszystkich	spraw	związanych	z	ochroną	środowiska.	Wyraziła	swoje	oczekiwanie,	że	radni	
pomogą	urzędnikom	w	działaniach	na	rzecz	ochrony	środowiska.	Powiedziała	o	działaniach	
edukacyjnych,	w	których	upatruje	szansę	na	działanie	młodzieży	poprzez	dotarcie	do	rówieśników.	
Pochwaliła	pomysł	stworzenia	filmów	i	dodała,	że	warto	byłoby	gdyby	dotyczyły	one	ochrony	
środowiska.	Zapewniła	o	swoim	wsparciu.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	podziękował	K.	Sońcie	i	poinformował	o	przystąpieniu	do	dyskusji,	
zapytując	radnych	o	to,	czy	są	jakieś	głosy	w	tym	temacie.		

K.	Pacocha	podkreślił	wagę	ochrony	środowiska.	Sytuację	z	dymiącymi	kominami	w	gminie	w	czasie	
zimy	przyrównał	do	sposoby	ogłaszania	negatywnego	wyniku	konklawe.	Zaproponował,	że	gmina	
mogłaby	dofinansować	wymianę	pieców	na	nowoczesne	piece	gazowe.	Przedstawił	formy	
przymusu	do	zakupu	nowoczesnego	pieca,	które	można	by	wykorzystać,	aby	przymusić	
mieszkańców	do	wymiany	urządzeń	grzewczych.	
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Wójt	S.	Sumka	przyznał,	że	mieszkańcy	skarżą	się	na	zadymienie	w	czasie	sezonu	grzewczego.	
Opowiedział	o	wysiłkach,	które	gmina	Stare	Babice	czyni	w	kierunku	zachęcenia	mieszkańców	do	
wymiany	pieców.	Podkreślił	tym	samym,	że	środki	z	projektu	dot.	tego	tematu	zostały	
wykorzystane	na	ten	rok.	Mówił	również	o	tym,	że	nieustannie	namawia	ludzi	do	wymiany	
urządzeń	grzewczych,	a	jednocześnie	Straż	Gminna	reaguje	w	sprawie	spalania	chociażby	odpadów.		
Wyjaśnij,	jak	za	pomocą	specjalnego	badania	strażnicy	mogą	stwierdzić	niedozwolone	spadanie	
odpadów.		

K.	Sońta	uzupełniła	wypowiedź	S.	Sumki	o	niezbędne	dokładne	dane.	Powiedziała	o	tworzeniu	
programu	dot.	dofinansowań	na	wymianę	pieców	dla	najbiedniejszych.	Podkreśliła	wagę	
zagadnienia	czystości	powietrza.	Wyraziła	swoją	nadzieję	na	współpracę	z	MRG.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	podziękował	K.	Sońcie	i	S.	Sumce	za	przybliżenie	tej	kwes6i.	

J.	Kozak	zapytał,	czy	możliwa	byłaby	akcja	zakładająca	sadzenie	drzew	przez	uczniów.	

K.	Sońta	wyraziła	swoje	zadowolenie	z	zadanego	pytania	i	przybliżyła	radnym	kwes6ę	sadzenia	
drzew	na	terenie	naszej	gminy.	Powiedziała	o	tym,	że	zależy	jej	na	tym,	by	młodzież	zwróciła	
również	uwagę	na	istniejące	zadrzewienia	i	wspomożenie	gminy	w	ochronie	ich.	Podkreśliła	
wartość	dbania	o	zieleń	wokół	szkół.		

K.	Kostanek	podał	swój	pomysł	na	ograniczenie	emisji	dwutlenku	węgla	do	atmosfery	–	
nagradzanie	osób,	które	wdrażają	w	swoje	życie	postawy	proekologiczne.		

Wójt	S.	Sumka	powiedział	o	rządowym	programie	dofinansowań	na	zakup	samochodów	
elektrycznych,	tym	samym	podkreślił,	że	gmina	nie	dysponuje	środkami	w	tym	zakresie.	Wyraził	
swoją	chęć	promocji	elektromobilności.	Opowiedział	o	działaniach	na	rzecz	ekologicznych	środków	
transportu.	

K.	Kostanek	doprecyzował	swoją	wypowiedź	o	dokładne	propozycje	nagradzania	mieszkańców	
wiodących	ekologiczny	styl	życia.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	dopytał	K.	Kostanka,	czy	literalnie	chodzi	o	promocję	zachowań	
proekologicznych.	

Wójt	S.	Sumka	powiedział,	że	poczyni	wysiłki	celem	zbadania	przedmiotowej	kwes6i.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poinformował,	że	czas	wypowiedzi	zostaje	ograniczony	do	1	minuty.		

K.	Pacocha	zaproponował	wprowadzenie	sieci	wypożyczania	hulajnóg	elektrycznych	na	teren	
gminy.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poinformował	radnych,	że	M.	Więckiewicz	rozda	im	instrukcje	
logowania	do	poczty	elektronicznej	w	domenie	Urzędu	Gminy.	

M.	Kaczurba	podkreśliła	zainteresowanie	młodzieży	tematem	sadzenia	drzew.	Podała	pomysł	
stworzenia	przez	młodzież	małego	parku.	Zaproponowała	zorganizowanie	pikiety	przeciwko	
zanieczyszczeniu	środowiska.		

K.	Sońta	wyraziła	zadowolenie	z	pomysłu	dotyczącego	małego	parku	i	stwierdziła,	że	należy	
poszukać	miejsca	w	tym	przeznaczeniu.	Powiedziała,	że	zdecydowanie	warty	przemyślenia	byłby	
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event	dot.	ochrony	środowiska	zorganizowany	przez	MRG	przy	pomocy	ROŚ.	Zapewniła	o	swym	
wsparciu	w	tej	materii.	

A.	Tymko	zaanonsowała	pierwszy	targ	ze	zdrową	żywnością,	wyrażając	przy	tym	swoją	nadzieję,	że	
MRG	mogłaby	się	w	to	zaangażować.	

K.	Sońta	przywołała	przykład	młodych	wolontariuszy,	którzy	angażowali	się	w	akcję	sprzątania	
gminy.	Powiedziała	o	gminnym	hoteliku	dla	psów,	w	którym	przebywają	bezdomne	zwierzęta,	
proponując,	by	MRG	włączyła	się	w	zachęcanie	do	promocji	adopcji.	

E.	Gajewicz	zaproponowała	program	zniżek	dla	osób	włączających	się	w	akcje	sprzątania	lasów.		

K.	Sońta	wyraziła	swoją	aprobatę	dla	pomysłu	i	dodała,	że	być	może	Dom	Kultury	zgodziłby	się	w	to	
włączyć	

S.	Afana	zaczął	swą	wypowiedź	od	odniesienia	się	do	problemu	wymiany	pieców,	stwierdzając,	że	
nie	tylko	mieszkańców	gminy,	ale	wręcz	całego	narodu	na	to	nie	stać.	Zauważył	niewydolność	
polskiej	gospodarki	energetycznej,	ale	również	wysokie	ceny	prądu.	Stwierdził,	że	nie	samochody	
są	przyczyną	smogu,	a	korki,	tak	więc	nie	powinno	się	ograniczać	rozwoju	motoryzacyjnego,	a	
rozbudowywać	infrastukturę.	Wyraził	sprzeciw	wobec	palenia	śmieciami,	ale	i	sceptycyzm	wobec	
tworzenia	nowego	parku.		

6. Podjęcie	uchwały	w	sprawie	corocznej	nagrody	przyznawanej	przez	radnych/
Młodzieżową	Radę	Gminy:	„Przyjaciel	Młodzieżowej	Rady	Gminy”.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odczytał	projekt	uchwały	Młodzieżowej	Rady	Gminy	w	sprawie	
wyróżnienia	osób/podmiotów	szczególnie	zasłużonych	dla	Młodzieżowej	Rady	Gminy:	„Przyjaciel	
Młodzieżowej	Rady	Gminy,	stanowiący	załącznik	do	niniejszego	protokołu.	

S.	Afana	wyraził	wątpliwość	co	do	zasadności	przyznania	nagrody	„Przyjaciel	MRG”	w	roku	
bieżącym.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	rozwiał	wątpliwości	S.	Afany	co	do	terminu	przyznawania	nagrody.	

K.	Kostanek	stwierdził,	że	w	pierwszej	kadencji	MRG,	istnienie	nagrody	nie	ma	większego	sensu,	
zaproponował	odroczenie	przyznawania	nagrody.	Złożył	wniosek	o	odroczenie	przyznawania	
nagrody	o	jeden	rok.		

K.	Pacocha	poprosił,	żeby	nagroda	„Przyjaciel	MRG”	nie	stała	się	toksyczna.	

M.	Kaczurba	poparła	odroczenie	przyznawania	nagrody,	z	intencją,	by	poczekać	aż	taka	osoba	
sama	się	wyłoni.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poinformował,	że	głosowanie	w	tej	sprawie	odbędzie	się	podczas	
następnej	sesji.	

7. Zakończenie	obrad	

W	związku	z	wyczerpaniem	czasu	przeznaczonego	na	sesję,	Przewodniczący	J.	Waligóra,	zamknął	
obrady.	
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Protokół	sporządził	J.	Waligóra	
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